
1Kulturní komise 
RMČ Brno-Líšeň

Z á p is
zjednání Kulturní komise, konané dne 7. 11. 2024 od 16:00 hodin v prostorách malé 

zasedačky, budova radnice Brno-Líšeň

Přítomni: Hana Sosíková, Jaroslava Vorálová, Dita Prokešová, Sylva Marková, Ladislav Valášek, 
Zbyněk Stejskal, Eva Svobodová, Veronika Buchtová, Šárka Zemanová - radní městské části Brno- 
Líšeň

Přítomni on-line: Josef Šiška

Navržený program:
a) zahájení, prezenční listina

b) odsouhlasení a případné doplnění bodů programu

c) zhodnocení říjnového zasedání KK v prostorách k. centra Bzenecká 23, Brno-Vinohrady

d) informace z RMČ -  paní radní pro kulturu Šárka Zemanová

e) informace KCL -  pan ředitel Filip Toman

h) diskuze -  závěr

Ad a)
H. Sosíková- zahájila zářijové zasedání Kulturní komise a konstatovala, že komise je 
usnášeníschopná.

Ad b)
Komise doplnila a odsouhlasila navržený program jednání dne 7.11.2024

pro/proti/ zdržel se
Hlasování 7/0/0

Doplněný program:

a) zahájení, prezenční listina

b) odsouhlasení a případné doplnění bodů programu

c) zhodnocení říjnového zasedání KK v prostorách k. centra Bzenecká 23, Brno-Vinohrady

d) informace z RMČ -  paní radní pro kulturu Šárka Zemanová

e) rozpočet akce a limit schvalovaných výdajů „Líšeňské Hody 2024“

h) diskuze -  závěr

Ad c)
J. Vorálová zhodnotila říjnové zasedání KK v prostorách KVIČ m.č. Brno-Vinohrady. Vyzdvihla 
práci ředitelky Mgr. Vasilevské, která je pouze jeden rok ve své funkci.
P. Svobodová ocenila manažerský přístup a profesionalitu práce p. Vasilevské 

Ad d)
P. Zemanová informovala:

-  o nepříznivém stavu kultury v Líšni. Městská část si objednala hloubkový audit zaměřený na 
personalistiku a finance
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-  informovala o rekonstrukci objektu Kotlanka, kde při rekonstrukci v objektu praskají zdi, 

odpadává omítka, proto není možné dále pronajímat tyto prostory. Volné prostory jsou na 
Orlovně, ale tam ještě neproběhla kolaudace.

-  7.11.2024 první jednání výběrové komise na post ředitele KCL -  5 obálek
-  schůzka se spolky -  zápis má 12 stran -  podrobně sepsaný průběh. Na schůzce se sešlo 52 

zástupců spolků. Vysvětlila záměr svolané schůzky a vysvětlila problematiku slev pronájmů 
na Dělňáku, kde slevy na pronájmech jsou typ skrytých dotací. Slevy schvaloval do současné 
doby ředitel KCL, který žádost spolku předložil na KK a komise pouze vzala na vědomí. 
Komise se stanovila objektivní kritéria pro rozdělování dotací. V současné době se po 
spolcích, které jsou aktivní na Dělňáku požaduje, aby si do žádosti o dotace vložily kolonku 
s vyčísleným nájemným na rok 2025 s tím, že dostanou dotaci na nájem ve 100%. Je velký 
rozdíl v nájmech na Kotlance a na Dělňáku.

p. Svobodová- o stavu Kotlanky se ví už dlouho, cca 4 roky nefunguje kanalizace, vypadávají okna. 
P. Kremitovská udělala audit a bylo zjištěno, že vše je v naprostém pořádku.
Porovnala zájmové spolky v Německu se spolky v Líšni, kde v Německu spolky nedostávají dotace, 
ale mají k dispozici zdarma prostory k činnosti. Vyjádřila názor, že je neskutečné, že si Národopisný 
soubor Líšňáci nechá zaplatit za hody.
P. Zemanová-musíme rozlišit spolky, které dělají činnost zadarmo a spolky, které vybírají kurzovně. 
P. Sosíková položila dotaz, zda dotace na nájem budou součástí žádostí, které obdrží KK nebo 
budou zvlášť.
p. Zemanová-budou zvlášť. Současný systém bude zachovaný.
p. Sosíková-bude KK hodnotit nájmy? Dostaneme podklady?
p. Zemanová-bude jeden rok na zkoušku. Musí se přesně vypočítat nákladové nájemné, 
p. Stejskal-předpokládám, že RMČ má programové teze, nebudu v KK projednávat nájemné, na to 
máme ředitele KCL. Mícháme kulturu a společenskou činnost. RMČ musí udělat průzkum v dalším 
městských částech, ohledně srovnatelné organizace, jaké jsou mzdové náklady, provozní náklady, 
jaká je správa majetku. My bychom měli odmítnout schvalování nájmů, to je v kompetenci ředitele 
KCL, starosty a radních.
p. Sosíková souhlasila s panem Stejskalem ohledně vyvstalé problematiky - nájmy spolků 
v prostorách Dělňáku (účtování skutečných hodin pronájmu).
P. Stejskal-rada selhává už desátým rokem v oblasti rozhodování výši slev na nájemném. Když KK 
dá RMČ nějakou připomínku, nikdy se nestalo, že ji RMČ akceptovala. Apeloval na všechny členy 
KK, aby odmítli, že členové KK budou rozhodovat o výši slev nájemného. Žádal, aby si tuto 
problematiku rozhodl pan starosta s paní radní.
p. Sosíková - toto ovlivnit nemůžeme, když to dostaneme do náplně, tak to budeme muset dělat. 
Dále probíhala diskuze ohledně hodinového nájemného, jeho rušení, rezervačního systému, 
plnohodnotného využití prostor.

V 17:00 hodin odešla zjednání KK p. Svobodová, p. Zemanová, p. Vorálová

Diskuze pokračovala na výše uvedené téma.

Zasedání kulturní komise bylo ukončeno v 17.30 hodin.

V Brně dne 11. 11.2024

Přílohy:
č. 1 -  prezenční listina

Hana Sosíková 
předsedkyně KK

Zapsala: Jaroslava Vorálová


